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2022 (Oral). 

22. Liou, Wei-Ting*. The taxonomic revision of Dryopteris sect. Pallidae 

(Dryopteridaceae) in Taiwan. Forests for Achieving Sustainable Development Goals 

and Carbon Neutrality-2022 Virtual Symposium on Asia University Forests. August 

18-19, 2022. (Poster) 

23. Liu, Su-Ling and Sen-Sung Cheng*. Comparison of Chemical Composition and 

Carbonization Properties of Cinnamomum burmannii Segment Wood. Forests for 

Achieving Sustainable Development Goals and Carbon Neutrality-2022 Virtual 

Symposium on Asia University Forests. Auguest 18-19, 2022. (Poster) 

24. Liu, Su-Ling and Sen-Sung Cheng*. Study on Chemical Properties and Anti-brown 

root rot Activity of Wood Vinegar from Zelkova serenata Twig. UTokyo-NTU Joint 

Conference 2022 Forest Science and Biomaterial Sciences Session Strength Co-



operations in Forest Science and Biomaterial Sciences between UTokyo and NTU. 

December 8, 2022. (Oral) 

25. Nakai, Taro, Yen-Jen Lai A New Approach to Estimating Wet Canopy Evaporation 

in a Japanese cedar Forest in Xitou, Taiwan. Forests for Achieving Sustainable 

Development Goals and Carbon Neutrality—2022 Virtual Symposium on Asian 

University Forests, August 18-19, 2022. (Poster) 

26. Tsai, Yu-Sheng, Hung-Chun Yeh, Su-Ling Liu, Chien-Ming Chen, Shu-Ting Huang, 

Zong-You Xie, Han-yu Chen, Yi-Jin Lai, Yu-Chi Cheng, Zi-Yun Chen, Tang-Yu 

Kuo, Hsuan-En Chen and Chung-Yi Chen. Antioxidant Properties of Fractions for 

Unripe Fruits and of Capsicum annuum L. var. Conoides. Multiomics and Precision 

Medicine Joint Conference. November 18-19, 2022. CHANG YUNG-FA 

FOUNDATION International Convention Center. Taipei. (Poster) 

27. Tsao, Tsung-Ming. Health Effects of Forest Bathing on Cardiovascular 

Hemodynamics Among Tourists During Four Seasons in Xitou Experimental Forest. 

Forests for Achieving Sustainable Development Goals and Carbon Neutrality—

2022 Virtual Symposium on Asian University Forests. Organized by The 

Experimental Forest, National Taiwan University, Taiwan, August 18-19, 2022. 

Virtual conference online. (Oral) 

28. Tsao, Tsung-Ming. Seasonal Variation of Ozone in Xitou Forest Environment. 2nd 

International Symposium of Long-term Forest Monitoring Research in Asia. March 

12-13, 2022. Faculty of Forestry, University Gadjah Mada & The University of 

Tokyo Forests, Graduate School of Agricultural and Life Sciences, The University 

of Tokyo. (Oral) 

29. Wei, Chiang*, Hui-Chung Yeh and Yen-Chang Chen. Rainfall Network Design 

Across Different Spatiotemporal Scales. 2nd International Symposium of Long-term 

Forest Monitoring Research in Asia:“A research hub of long-term forest monitoring 

field centers on environmental changes and ecosystem responses: Collaborating for 

data, knowledge and young researchers, Japan Society for the Promotion of Science 

(JSPS) Core-to-Core Program (B. Asia-Africa Science Platforms), online. March 12-

13, 2022 (Oral) 

30. Yang, Cheng-Ying, Yen-Jen Lai*, Nakai, Taro, Jui-Chu Yu. The Debarking Effect on 

the Water Fluxes of Japanese Cedar Leaves Under the Rodent Damage in Xitou, 

Central Taiwan. Forests for Achieving Sustainable Development Goals and Carbon 



Neutrality—2022 Virtual Symposium on Asian University Forests, August 18-19, 

2022. (Oral) 

31. Yeh, Hsin-Ting. Investigation on Hormaphidinae (Aphididae: Hemiptera) in the 

Experimental Forest of National Taiwan University Area and Its Adjacent Areas. 

UTokyo-NTU Joint Conference 2022 Forest Science and Biomaterial Sciences 

Session Strength Co-operations in Forest Science and Biomaterial Sciences between 

UTokyo and NTU. December 8, 2022. (Oral) 

32. Yeh, Hsin-Ting. The Ginger Aphid, Pseudoregma sundanica (van der Goot), A 

Newly Recorded Aphid Species in Taiwan. Forests for Achieving Sustainable 

Development Goals and Carbon Neutrality—2022 Virtual Symposium on Asian 

University Forests. August 18-19, 2022. (Poster) 

33. 王品淳、施富比、王菁蓉、陳玟卉、胡庭維、許宸誌、陳威戎、鄭森松、張資

正*。2022。4種林木精油與抗生素複合配方提升抗菌效果之可行性評估。2022

中華林產事業協會學術論文暨研究成果研討會。111年 6月 17日線上視訊研

討會。(Poster) 

34. 江博能。2022。平地造林增加碳管理技術。氣候變遷下永續土壤管理技術成果

研討會。臺北。111年 12月 8日國立臺灣大學。(Oral) 

35. 江博能*、余瑞珠、賴彥任。2022。平地造林之增碳效益。熱帶農業永續碳管

理研討會。屏東。111年 11月 15-16日國立屏東科技大學。(Oral) 

36. 沈家毅、周宏祈*、劉瓊霦、陳忠義。2022。不同遮蔭處理下臺灣山茶苗木之

光合特性與能量分配 。111年森林資源永續發展研討會。屏東。111年 10月

27-28日 國立屏東科技大學。 

37. 邵恪玄、陳彥麋、Maia Isnangkuan、陳玉華、鄭森松、蔡明哲、林彥蓉。2022。

南投縣信義鄉布農族小米品系之農藝研究與正名溯源。臺灣農藝學會 111 年

度年會。屏東。111年 8月 17日屏東科技大學。(Oral) 

38. 張楷杰、陳信水、劉宏輝、蔡明哲、鄭森松*。2022。森林療癒於肌少症之療

效。2022年臺灣神經學學會年會。臺中。111 年 8月 13 -14日台中榮民總醫

院。(Poster) 

39. 陳勇至、柳婉郁。2022。COVID-19 疫情時代溪頭自然教育園區星光票策略效

益之研究，111年森林資源永續發展研討會。國立屏東科技大學，屏東：2022

年 10月 27日。 



40. 陳盈如、張上鎮、鄭森松*。2022。乾旱逆境對紅檜與臺灣扁柏葉子揮發成分

之影響。111年森林資源永續發展研討會。屏東。111年 10月 27-28日屏東科

技大學。(Poster)。 

41. 陳陽發、鍾富雅、許伯誠、林宗岐。2022。以原生針闊混植造林復育柳杉人工

林之螞蟻群聚結構。2022 動物行為暨生態學國際學術研討會，臺東。2022年

1月18~19。(Poster) 

42. 黃羽萱、陳伯揚、鄭森松、林群雅。2022。臺灣肖楠心材精油甲基衍生化條件

之評估。2022中華林產事業協會學術論文暨研究成果研討會。111年6月17日線

上視訊研討會。(Poster) 

43. 葉信廷、陳忠義。玉蘭幹綿蚜取食對烏心石光合作用的影響。111年森林資源

永續發展研討會。October 27-28，2022，屏東。(Poster) 

44. 劉素玲、林蘭東、龔世明、沈玉真、黃金城*、鄭森松*。2022。臺灣產印加果

果實及油脂性質分析。111 年森林資源永續發展研討會。屏東。111 年 10 月

27-28日。屏東科技大學。(Poster) 

45. 鄭森松*、李致宏、林群雅、劉素玲、陳盈如、張上鎮。2022。不同樹種段木

香菇揮發成分之分析。111 年森林資源永續發展研討會。屏東。111 年 10 月

27-28日。屏東科技大學。(Poster) 

 (三) 其他 

1. Tanaka, Nobuaki, Sangjun Im, Yen-Jen Lai, Chatchai Tantasirin, Maznah Mahali, 

Hui Zhang, Hatma Suryatmojo, Thilakawansha Chandrathilake 2022 

Experimental Watersheds and Weather Stations in Asian University Forests 

Consortium. The University of Tokyo Forests Press, Tokyo (2022) 

2. 李佳如、莊閔傑、蔡明哲。2022。國產工程木材的發展現況-以臺大實驗林為

例。林業研究專刊 29(6)：1-5 

3. 林群雅、陳盈如、鄭森松、張上鎮。2022。別想魚目混珠！―化學分類法可精

準鑑別臺灣檜木及其精油。林業研究專訊 29(6)：26-30。 

4. 莊閔傑、鄭森松、江博能、蔡明哲。2022。「酒盒」設計專利。中華民國專

利證書設計第 D222352號。專利權期間：自 2022年 12月 1日至 2037年 2

月 10日止。 

5. 葉宏淳、劉素玲、郭唐瑜、陳宣恩、陳中一。2022。天然藥物如何提升免疫

力。生物科技特刊 2022年 7月 25日出刊：22-24。 


